
OR.0012.3.10.2022 
 P R O T O K Ó Ł  Nr 39/22 

 
ze zdalnego posiedzenia Komisji Prawa i Porządku Publicznego, 

odbytego w dniu 23 maja 2022 r. 
 pod przewodnictwem Radosława Budy 

 
Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 
1. Buda Radosław        - przewodniczący  
2. Duda Robert 
3. Gęsiak Andrzej         
4. Grajnert Tomasz      
5. Mituła Bronisław  
6. Poznerowicz Krzysztof          
7. Zarębska Maria         - zastępca przewodniczącego 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Magdalena Majkowska - Sekretarz Miasta 
2. Maciej Preś                               - Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju 
3. Bartłomiej Panek                     - Powiatowy Zarząd Dróg 

 
 

Porządek posiedzenia:  
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Informacja o sporządzeniu protokołu nr 38/22 z poprzedniego posiedzenia komisji.  
3. Zapoznanie się z informacją dotyczącą budownictwa drogowego na terenie Gminy 

Wieluń prowadzonego przez Gminę Wieluń, Starostwo Powiatowe, Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w Łodzi. 

4. Zapoznanie się z informacją o stanie realizacji inwestycji w Gminie Wieluń według stanu 
na dzień 31 marca 2022r. 

5. Zapoznanie się z informacją na temat oznakowania ulic i przejść dla pieszych pod 
względem bezpieczeństwa i stanu technicznego dróg administrowanych przez gminę.  

6. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 

P u n k t  1 
 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dokonała otwarcia posiedzenia serdecznie witając 
wszystkich obecnych. Następnie stwierdził prawomocność obrad – na stan 7 członków 
komisji, obecnych: 7. Zaprezentował porządek obrad dzisiejszego posiedzenia.  
 
Uwag nie stwierdzono. Porządek został przyjęty bez zmian. 
 

 
 
 



P u n k t  2 
 
Informacja o sporządzeniu protokołu nr 38/22 z poprzedniego posiedzenia komisji. 
 
Przewodniczący Radosław Buda poinformował, że: 

1) protokół nr 38/22 został przesłany emailem do członków komisji, a w chwili obecnej 
znajduje się na sali obrad. Zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do protokołu nr 38/22?  
Nikt się nie zgłosił. Protokół nr 38/22 został przyjęty bez uwag; 

 
P u n k t  3 

 
Zapoznanie się z informacją dotyczącą budownictwa drogowego na terenie Gminy Wieluń 
prowadzonego przez Gminę Wieluń, Starostwo Powiatowe, Zarząd Dróg Wojewódzkich 
w Łodzi (zał. nr 2) 
 
Przewodniczący Radosław Buda Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś 
ma pytania? 
 
Radny Robert Duda zapytał czy na ulicy Miodowej w Dąbrowie zostanie położona kostka? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział że musi zostać położony 
wodociąg i kanalizacja aby przystąpić do położenia kostki. 
 
Przewodniczący Radosław Buda przedstawił prośbę radnego Jerzego Paluszka 
i mieszkańców Wielunia w kwestii interwencji lub zapytania o oznakowanie pionowe na ulicy 
Śląskiej i przy Liceum Katolickim, gdyż na środku chodnika zostały wkopane słupy metalowe- 
czemu mają służyć? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział, że być może zostanie 
zmieniona czasowa organizacja ruchu ale na obecny moment nie wie nic więcej. 
 
Przewodniczący Radosław Buda Przewodniczący Radosław Buda dodał że nie neguje 
oznakowania, natomiast formę wkopania na środku chodnika tych słupów. 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział, że zapozna się 
z sytuacja i kto to uzgadniał. Dodał, że należy zachować pół metra od krawędzi jezdni. 
 
Przewodniczący Radosław Buda Przewodniczący Radosław Buda zapytał czy ma ktoś 
pytania odnośnie dróg powiatowych. 
 
Radny Bronisław Mituła zwrócił uwagę, że mieszkańcy Dąborowy skarżą się na ulicę 
Wolności tj. skrzyżowanie Wawrzyńca oraz Wrocławska od strony Kurowa, gdyż nie ma tam 
chodnika, a przez to bezpiecznego ruchu pieszo- rowerowego oraz postawienia znaku by 
wjeżdżały auta tylko do 8t. 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział, że jeśli chodzi o ulicę 
Wolności to na ten fragment nie ma przygotowanego projektu na dokumentację 
o wykonanie chodnika. Należałoby wprowadzić taką inwestycje. Natomiast jeśli chodzi 



o postanowienie znaku 8t to na najbliższej komisji bezpieczeństwa musiałaby to 
przeanalizować. 
 
Radny zadał pytanie odnośnie nowej nakładki między Rudą na Nowym Światem - kiedy 
nastąpi rozpoczęcie prac? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział, że wykonawca 
zadeklarował do końca października. Będzie nowa nawierzchnia nie tylko na odcinku Nowy 
Świat do Rudy ale do Widoradza. Powstanie łącznik z tą inwestycją co Gmina robiła na 
Widoradzu. Dzięki temu bezpośrednio będzie można dojechać do Nowego Światu po nowej 
nawierzchni, tym bardziej że złożony jest wniosek z programu Nowy Ład odnośnie Rudy 
i ulicy św. Wojciecha. Aktualnie czekamy za decyzją. Zaplanowano tam budowę chodników, 
odwodnienia, nową nakładkę od kościoła aż do Starzenic.  
 
Radny zadał pytanie czy wykonawca może już wchodzić z pracą? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział: nie, czekamy za decyzją 
czy dostaniemy środki. 
 
Radny zadał pytanie: a na odcinek Ruda- Nowy Świat? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział wykonawca 
zadeklarował wykonanie tego zadania do końca października. 
 
Radny Andrzej Gęsiak zapytał kiedy będzie zrobione przejście dla pieszych w Kurowie 
na ulicy Farysia? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział jest podpisana umowa 
z wykonawcą na wykonanie oznakowania poziomego do 14 czerwca. 
 
Radny Andrzej Gęsiak zapytał o szerokość chodnika który ma być wykonany z programu 
Polski Ład oraz czy będzie tam ścieżka rowerowa. 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział: chodnik będzie miał 
2 metry ale jest tam wąski pas, by powstała tam ścieżka. 
 
Przewodniczący Radosław Buda Przewodniczący Radosław Buda zapytał czy jest możliwość 
przyspieszenia inwestycji na drodze 457E ścieżka rowerowa Wieluń- Turów, czy będzie to 
jednak zgodnie z planem tj. marzec 2023? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział: wykonawca ma termin 
do przyszłego roku, do końca marca 2023. Jednak prowadzimy rozmowy z wykonawcą 
o szybsze wykonanie. 
 
Przewodniczący Radosław Buda Przewodniczący Radosław Buda dodał, że ta realizacja 
podniesie kwestie bezpieczeństwa na tej drodze.  
 
Więcej uwag nie stwierdzono.  
Informacja została przyjęta. 



P u n k t  4 
 

Zapoznanie się z informacją o stanie realizacji inwestycji w Gminie Wieluń według stanu 
na dzień 31 marca 2022r (zał. nr 3) 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma pytania? 
 
Radny Tomasz Grajnert na jakim etapie jest wykonanie projektu boiska na osiedlu Stare 
Sady? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział: sprawdzę tą informację 
ale wydaje mi się że projektant jest przed złożeniem wniosku do Starostwa o wydanie 
pozwolenia na budowę. 
 
Radna Maria Zarębska zapytała czy jak będzie już pozwolenie na budowę, są zabezpieczone 
środki? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział: środki które mamy 
zabezpieczone umożliwiają zrealizowanie tego projektu. Należałoby jednak zabezpieczyć 
w budżecie tegorocznym  lub Wieloletniej Prognozie Finansowej środki na wykonanie prac 
budowlanych. Częścią tej dokumentacji jest kosztorys robót inwestorskich. Gdy będziemy 
posiadać całą dokumentację z kosztorysem możemy wnieść punkt do Rady o zabezpieczeniu 
realizacji etapu lub całości przedsięwzięcia.  
 
Radny Robert Duda zapytał czy ze wskazaniem źródła finansowania czy ogólnie? 
 
Radna Teresa Zarębska zaproponowała czy nie może to być finansowane z nadwyżki 
budżetowej? 
 
Radny Robert Duda dodał, że ta nadwyżka jest już podzielona. Otrzymaliśmy email 
o rozszerzeniu, a nie ma podanego źródła finansowania. Mamy na wydatki bieżące 
przeznaczone 400tys. m.in. na wymianę filtrów na basenie która jest koniecznością, gdyż 
Sanepid może nam zamknąć basen. Na razie trzeba czekać na środki na realizację boiska  
z programu Polski Ład. 
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał ile brakuje pieniędzy na ulicę Kijak gdzie postępowanie 
zostało unieważnione? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś oferta przewyższała 50% wartości 
kosztorysowej. Kosztorys wynosi około 1mln 50 tys. zł, zabezpieczone środki w budżecie 
to około 1 mln 100tys. zł, a oferty opiewały na około 1,5mln zł. 
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał ile jest nowych inwestycji w podziale wolnych środków? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś w wolnych środkach nowych 
inwestycji nie ma. Na poprzedniej sesji były wprowadzane nowe inwestycje, a w tej uchwale 
nowych inwestycji nie ma. Występuje porządkowanie gdzie cos było wydatkiem bieżącym 
jest teraz kwalifikowane jako wydatek inwestycyjny- dotyczy to głównie funduszu sołeckiego. 
 



Radny Tomasz Grajnert zapytał o projekt ulicy Granicznej czy jest zakończony czy jeszcze 
trwa? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś dokumentacje są procedowane 
w oparciu o specustawę polegające na rozszerzeniu pasa drogowego, gdzie ta decyzja jest 
zarówno pozwoleniem na budowę jak i decyzją. Trwają najczęściej do roku.  
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał czy jest szansa na realizację w tym roku? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział: myślę że tak. 
 
Radny Duda Robert czy wiadomo kiedy będzie ogłoszony przetarg na budowy hali sportowej 
przy szkole Podstawowej nr 5, gdyż projekt został już skierowany do biura zamówień 
publicznych? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział: otrzymałem wersję 
wniosku do zapoznania się przed publikacją. Jest to przetarg unijny, więc w momencie kiedy 
zostanie wysłana gotowość złożenia tych dokumentacji na platformę i zanim wniosek 
zostanie zaaprobowany to kilka dni upłynie. Procedura z tym związana trwa od 4-5 dni. 
Dodał, że w związku z wojną nastąpiło wykluczenie rosyjskich inwestorów, tym samym 
musiały ulec modyfikacji pewne wzory. 
 
Radny Duda Robert jak długo trwa przetarg europejski? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział standardowy przetarg 
na roboty budowlane ogólnodostępny musi być dostępny przez co najmniej 14 a ten 
europejski około 40 dni. Na etapie gdy on widnieje są zadawane pytania, które w jakiś 
sposób mogą wpłynąć na cele. Po udzieleniu odpowiedzi ten termin może zostać wydłużony, 
by umożliwić oferentom składanie rzetelnej dokumentacji. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał czy zostały uruchomione wszystkie przejścia? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział: tak  
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał czy są ograniczenia prawne w kwestii zezwoleń/ 
pozwoleń na natryski? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział jest to element 
organizacji ruchu. Jeżeli dotyczy drogi publicznej to wymaga projektu organizacji ruchu 
zatwierdzonego przez komisję przy starostwie. Jest to jedyny warunek który jest wymagany.   
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał jaki jest koszt?  
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział: każde z przejść 
opiewało na kwotę 70-80 tys. zł ale to były nie tylko malowania ale także ułożenie chodnika, 
założenie płyt integracyjnych, roboty elektryczne. 
 



Radny Tomasz Grajnert to było zadanie wykonane z dofinansowaniem, czy rozważacie 
jeszcze budowy takich przejść na drogach Gminy przy współpracy ze Starostwem lub 
Urzędem Wojewódzkim z ich finansowaniem? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział Powiatowy Zarząd Dróg 
realizuje dwa takie przejścia w Wieluniu. Jest to w kompetencji zarządcy drogi. My na swoich 
sieciach dróg jeżeli mielibyśmy to rozwiązanie dalej procedować, to należy typować drogi 
które mają dobry stan nawierzchni oraz typować te przejścia gdzie natężenie ruchu pieszych i 
ruchu samochodowego jest duże. Jest to finansowane z budżetu państwa więc inwestowanie 
na uliczkach osiedlowych będzie niezasadne. Dodał, że w sąsiednich gminach każde przejście 
dla pieszych jest doświetlone. 
 
Radny Duda Robert  zapytał czy wiadomy jest szacunkowy koszt budowy boiska na osiedlu 
Stare Sady? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział wymagamy aby 
wykonawca przedstawił nam kompletny projekt czyli: projekt wykonawczy, projekt 
budowlany, kosztorys oraz pozwolenie na budowę. Grzecznościowo możemy poprosić 
o wcześniejsze dostarczenie kosztorysu jednak ważny jest on w postępowaniach tylko poł 
roku.  
 
Radny Duda Robert  zapytał czy potrafi określić szacunkowo wartość kosztorysową?  
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział na obecną chwile nie 
wpłynęła dokumentacja i nie może udzielić informacji.  
 
Radny Maria Zarębska projekt zrobienia boiska miał być zrobiony do końca czerwca 
z nadwyżki budżetowej. Burmistrz obiecał, że zostanie przekazana kwota na boisko, a na 
dzień dzisiejszy nie mamy żadnej informacji jaki będzie koszt tego boiska. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dodał, że całej Radzie zależy na budowie boiska na osiedlu 
Stare Sady. Zapytał czy nie można skoncentrować się na zakończeniu jednej inwestycji 
i wybudowaniu boiska na Starych Sadach, a następnie rozpocząć rewitalizację stadionu 
i kolejno innych projektów? 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział mieszkańcy maja zawsze 
większe oczekiwania. Faktem jest, że dokumentacji projektowych jest zrobione bardzo dużo, 
więcej niż pozwalają środki na realizację. 
 
Radny Tomasz Grajnert dodał, że jest również problem, gdy wprowadzane są rzeczy 
do budżetu, a jeśli są niezrealizowane to nie są przepisywane na kolejny rok. W następnym 
roku są już kolejne inwestycje i one nam się kumulują. Planując inwestycje na poszczególne 
lata róbmy tylko te, gdzie jest projekt z wykonaniem. 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś nie mając jakiejkolwiek dokumentacji 
bezsensownie jest zakładać całość na realizacje. Dopiero projekt określa zakres i koszt 
przedsięwzięcia. Teraz nawet gdy jest określony zakres, oszacowany, zrobiony kosztorys 
okazuje się, że budżety na chwilę obecną są niestabilne, gdyż ceny ofertowane są bardzo 



wysokie. Oferenci zakładają margines na dużą niepewność cen materiałów i pozostałych 
kosztów.  
 
Radny Tomasz Grajnert  pełni zgadzam się z tym co Pan mówi, ale skupmy się na budżecie. 
Jest później dzielona nadwyżka budżetowa, która powinna służyć temu aby zrealizować 
projekty które są ujęte w danym roku budżetowym, a nie dokładać nowe inwestycje. Po to są 
zapisane w budżecie inwestycje aby je w danym roku zrealizować.  
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś z tego co pamiętam, to z nadwyżki 
będą teraz realizowane inwestycje bieżące. Jeżeli chodzi o wprowadzanie nowych zadań 
to najczęściej są to inwestycje związane z wodociągami dla mieszkańców. Jeśli chodzi 
o budowę boiska, to w przypadku gdy np. robiony jest jego projekt (którego użytkownikiem 
będzie WOSIR), który będzie eksploatowany przez zarządcę należy poznać również jego 
wszystkie oczekiwania z tym związane. Jest to element który dodatkowo wydłuża ten proces, 
potrzeba dużo więcej konsultacji. 
 
Radna Maria Zarębska to że nie będzie Pan zarządzał boiskiem to nie znaczy, że Pan tego 
projektu nie chce aby był zrealizowany? Powinien Pan zabiegać o inwestycje z tym związaną. 
Jest Pan Naczelnikiem od Inwestycji a nie tylko od zarządzania drogami gminnymi. 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś nie powiedziałem, że mi na tym nie 
zależy. Takie projekty wymagają więcej konsultacji. 
 
Więcej uwag nie stwierdzono.  
 

P u n k t  5 
Zapoznanie się z informacją na temat oznakowania ulic i przejść dla pieszych pod względem 
bezpieczeństwa i stanu technicznego dróg administrowanych przez gminę (zał. nr 4) 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał czy ktoś ma pytania? 
 
Radny Tomasz Grajnert  czy było by zasadne zrobienie oznakowania poziomego na drogach 
jednokierunkowych np. na ul. Skłodowskiej? 
 
Przewodniczący Radosław Buda jest to dobry pomysł, lecz nietrafiony, bo w tym miejscu 
kierowcy nie zwracają uwagi na znaki, może to nie przynieść żadnego efektu. Podał przykład 
takiego oznakowania na ul. Popiełuszki gdzie jest i nie funkcjonuje ono w pełni, gdyż 
kierowcy nie zwracają uwagi na to oznakowanie. 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś takie jest oznakowanie m.in. na ul. 
Kaliskiej, Różanej, Sucharskiego. Na drogach krajowych nie możemy ingerować 
w oznakowanie. Można zwrócić się z prośba do Generalnej Dyrekcji Dróg. 
 
Przewodniczący Radosław Buda złożył wniosek formalny o montaż lustra bezpieczeństwa 
przy skrzyżowaniu ulic: Przemysłowej i Powstańców Wielkopolskich w Wieluniu, celem 
poprawienia bezpieczeństwa kierujących włączających się do ruchu na ulicę Przemysłowa. 
 
 



Zarządził głosowanie, kto jest za ww. złożonym wnioskiem, kto przeciw, kto wstrzymał się od 
głosu? W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy 7 
głosach „za”) pozytywnie zaopiniowali ww. wniosek. Wniosek 24/35/22 z 23 maja 2022 
stanowi zał. nr. 5 do protokołu. 
 
Więcej uwag nie stwierdzono.  
 

P u n k t  6 
Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 
Uwag ani korespondencji nie stwierdzono. 
 

P u n k t  7 
 

Zamknięcie posiedzenia komisji. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dokonał zamknięcia posiedzenia komisji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokołowała:                                                                      Przewodniczący komisji 
 
Anna Jabłonowska-Nawrocka                                                    Radosław Buda 


